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PROTOKÓŁ NR XX/2020 
 

z XX sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 27 lutego 2020 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 33 radnych udział wzięło 33 radnych, 
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady XX sesji Rady Miasta Gdańska. Powitała radnych, 

prezydent i jej zastępców, biorących udział w sesji.   

 

 

Wpłynął wniosek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów 

uzupełniających ławników (druk 545);    pkt 6 ppkt 25 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Bogdan Oleszek – Przewodniczący K. Samorządu i Ładu Publ.  
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Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 10 – 

letniej dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Miasta Gdańska w trybie bezprzetargowym (druk 546);       pkt 6 ppkt 19A 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej                                          

 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 

obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

„Regulaminu udzielania dotacji celowych na zadania związane z ochroną 

środowiska i gospodarką wodną” (druk 547); 

pkt 6 ppkt 21A 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska  

 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o 

nowelizację Uchwały Rady Miasta Gdańska nr XLVIII/1465/18 (druk 548);  

pkt 6 ppkt 26 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku (druk 549); 

pkt 6 ppkt 27 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
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Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

dyrektora Szkoły Podstawowej  nr 46 w Gdańsku (druk 550);   pkt 6 ppkt 

28       NALEŻY ZWOŁAĆ KONWENT  

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działanie dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni (druk 551);   pkt 6 

ppkt 29    NALEŻY ZWOŁAĆ KONWENT 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Wpłynęły autopoprawki: 

- (druk 524) - pkt 6, ppkt 3 

- (druk 543) – pkt 6, ppkt 16 

- (druk 525) – pkt 6, ppkt 23 

 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowania wniosków o włączenie: 

 

(druk nr 545) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 6 ppkt 25. 

 

(druk nr 546) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 



4 
 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 6 ppkt 19A. 

 

(druk nr 547) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  30  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 6 ppkt 21A. 

 

(druk nr 548) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 6 ppkt 26. 

 

 

(druk nr 549) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 6 ppkt 27. 
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(druk nr 550) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt 6 ppkt 28. 

 

(druk nr 551) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 6 ppkt 29. 

 

Porządek obrad: 

 
1. Sprawy regulaminowe 

 otwarcie sesji. 
 
Wpłynął wniosek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających 
ławników (druk 545);    pkt 6 ppkt 25 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Bogdan Oleszek – Przewodniczący K. Samorządu i Ładu Publ.  
 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 10 – letniej dzierżawy 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miasta Gdańska w trybie 
bezprzetargowym (druk 546);       pkt 6 ppkt 19A 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
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Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania dotacji 
celowych na zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną” (druk 547); 
pkt 6 ppkt 21A 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska  

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                           K. Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 

 
Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o nowelizację Uchwały Rady 
Miasta Gdańska nr XLVIII/1465/18 (druk 548);  pkt 6 ppkt 26 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku (druk 549); pkt 6 ppkt 27 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Szkoły 
Podstawowej  nr 46 w Gdańsku (druk 550);   pkt 6 ppkt 28   NALEŻY ZWOŁAĆ 
KONWENT  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie dyrektora 
Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni (druk 551);   pkt 6 ppkt 29    NALEŻY ZWOŁAĆ 
KONWENT 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
 
 
Wpłynęły autopoprawki: 
 
 
- (druk 524) - pkt 6, ppkt 3 
- (druk 543) – pkt 6, ppkt 16 
- (druk 525) – pkt 6, ppkt 23 
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2. Komunikaty: 

- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska, 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska. 

 

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 
 
 
4. Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska  
(druk 536); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Beata Dunajewska – Przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko dla Gdańska 
Cezary Śpiewak-Dowbór – Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji 

Obywatelskiej 
 
 

Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 
 

 
5. Uchwała w  sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska 
(druk 537); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Beata Dunajewska – Przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko dla Gdańska 
Cezary Śpiewak-Dowbór – Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji 

Obywatelskiej 
 

Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 
 

 
6. Uchwały: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska (druk 539); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – odstąpiła od opiniowania  
                           K. Edukacji – pozytywna 
                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
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                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2020 rok 
(druk 540); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – odstąpiła od opiniowania  
                           K. Edukacji – odstąpiła od opiniowania 
                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej "Gdańskiego 
Centrum Usług Wspólnych" poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek 
Oświatowych nr 1 w Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół 
oraz nadania jej statutu (druk 524 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jerzy Zaborowski – Dyrektor Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych 
 

Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 

 

4) w sprawie ustanowienia Nagrody Prezydenta Miasta Gdańska w Dziedzinie 
Kultury (druk 520); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz  – Prezydent Miasta Gdańska 

             Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
 
Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 
 

5) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce 
samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta 
(druk 534); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz  – Prezydent Miasta Gdańska 
Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 
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                           K. Strategii i Budżetu - pozytywna 
 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Stare Przedmieście rejon Targu Maślanego i ulicy Lastadia w mieście Gdańsku                         
(druk 502); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Oliwa Górna w rejonie ulic Stanisława Wąsowicza i Kaszubskiej w mieście 
Gdańsku (druk 530); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa - w rejonie zbiornika retencyjnego przy ulicy Koziorożca                   
w mieście Gdańsku (druk 521); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Błonia Południe w rejonie ulicy Tama Pędzichowska i GPZ                           
w mieście Gdańsku (druk 529); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

10)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia  miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Krakowiec - Górki Zachodnie w rejonie  ulic 
Łowickiej i Łęczyckiej w mieście Gdańsku (druk 531); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek  – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
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11)  w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej                
dla Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku                   
na 2020 rok (druk 541); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 
Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
 

12)  zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wstrzymania likwidacji 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk Śródmieście zakład 
Budżetowy w likwidacji w Gdańsku,  Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej 
Gdańsk Oliwa Zakład Budżetowy w likwidacji w Gdańsku, Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk - Wrzeszcz Zakład Budżetowy w likwidacji w 
Gdańsku, Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk – Nowy Port 
Zakład Budżetowy w likwidacji w Gdańsku oraz połączenia tych zakładów 
budżetowych i Zakładu Budżetowego Zarządu Nieruchomości Komunalnych w 
Gdańsku w jeden zakład budżetowy pod nazwą „Gdańskie Nieruchomości”                            
(druk 544); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przemysław Guzow – Dyrektor Gdańskich Nieruchomości 
 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

 

13)  w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi                          
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2020 roku (druk 532); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

Komisja wiodąca: K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 
                           K. Rodziny i Polityki Społ. - pozytywna 

 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej                 
(druk 535); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

    Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
     
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 
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15)  w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, których 
zarządcą jest Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg (druk 542); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mieczysław Kotłowski – Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni 
 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

 

16)  w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania i śródmiejskiej strefy płatnego 
parkowania na drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska oraz ustalenia 
stawek i sposobu poboru opłat za postój pojazdów samochodowych w tych 
strefach (druk 543 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mieczysław Kotłowski – Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni 
 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

  

17) w sprawie nadania nazwy Park Ferberów (druk 527); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji  
 
Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna  

 

18)  w sprawie nadania nazwy Skwer im. Stefana Eleka (druk 528); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 
 

Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna  
 

19)  w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki Hala Gdańsk - Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
z siedzibą w Gdańsku (druk 523); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
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19A) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 10 – letniej dzierżawy nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Miasta Gdańska w trybie bezprzetargowym 
(druk 546);        
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  

 

20)  w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy ustanowienia odpłatnego 
użytkowania nieruchomości (druk 538); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

             
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 
                           K. Strategii i Budżetu – odstąpiła od opiniowania  

 

21)  w sprawie nadania Regulaminu Straży Miejskiej w Gdańsku (druk 533); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

            Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej  
 

Komisja wiodąca: K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 
 
21A) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania dotacji 
celowych na zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną” (druk 547); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska  

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  

                                             K. Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 
 

22)  w sprawie przyjęcia na terenie miasta Gdańska Karty Praw Osób Bezdomnych             
(druk 522); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
 

Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna 
 

23)  w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym 
zawodowym i prowadzącym rodzinne domy dziecka (druk 525 + autopoprawka); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
 

Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna 
                           K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

                 

24)  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji                       
z budżetu Gminy Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego, szkół oraz placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych 
przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby 
fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 
ich pobrania i wykorzystania (druk 526); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Edukacji - pozytywna 

 

25) w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających ławników (druk 545);     
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Bogdan Oleszek – Przewodniczący K. Samorządu i Ładu Publ.  

 

26) w sprawie rozpatrzenia wniosku o nowelizację Uchwały Rady Miasta Gdańska                               
nr XLVIII/1465/18 (druk 548);   
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

  

27) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku (druk 549);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

28) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 46                             
w Gdańsku (druk 550);    
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
 

29) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg                      
i Zieleni (druk 551);    
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
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7. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

8. Zakończenie obrad. 

 

PUNKT  2 

KOMUNIKATY 

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Wspomniała o sytuacji związanej z koronawirusem, atakującym Europę. 

Dodała, że słyszała wypowiedzi ministra zdrowia, edukacji, natomiast 

wojewoda milczy w tej kwestii. Wyraziła nadzieję, że województwo 

pomorskie jest przygotowane na ewentualny wybuch epidemii, ale nie jest 

tego pewna. Powiedziała, że w ciągu najbliższych dwóch tygodni zamierza 

zorganizować specjalną Komisję Rodziny i Polityki Społecznej i zaprosić 

na tę komisję pana wojewodę, żeby zdał relację, jak to wszystko                               

w Gdańsku i całym województwie wygląda. Poprosiła panią prezydent                    

o wsparcie w tej kwestii, ponieważ wojewoda nie współpracuje, nie 

odpowiada na apele, prośby i pisma.  

JOANNA PIŃSKA Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego 

Przedstawiła informację nt. koronawirusa.  

 

Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu  

 

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Przedstawiła informację nt. bieżącej sytuacji w oświacie.  

Prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Wspomniała również o ostatnim zabraniu głosu przez młodzież nt. 

dostępu do rzetelnej edukacji seksualnej.  

 

 

PUNKT  3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
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Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR przewodniczący klubu KO 

Wspominał o nagłej śmierci radnego Dawida Krupeja. Dodał, że będzie go 

bardzo brakowało.  

 

Radny KAZMIERZ KORALEWSKI przewodniczący klubu PiS 

Powiedział, że nie jest łatwo mówić o nagłej śmierci radnego Krupeja. 

Przytoczył jego życiorys, opowiedział o jego pracy, drodze do zostania 

politykiem.   

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA przewodnicząca klubu WdG 

Również odniosła się do śmierci radnego Krupeja.  

 

PUNKT  4 

Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela 
Miasta Gdańska (druk 536); 

 

PUNKT  5 

Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela 
Miasta Gdańska (druk 537); 

 
JACEK STAROŚCIAK były Prezydenta Miasta Gdańska 
Zabrał głos w imieniu inicjatorów nadania Halinie Winiarskiej – Kiszkis                              
i Jerzemu Kiszkisowi tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska. 
Opowiedział o osobistych wspomnieniach związanych z małżeństwem 
Kiszkisów.  

 
CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  
Przedstawił dwa projekty uchwał zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  
 
Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ  
Powiedział, że małżeństwo Kiszkisów jest wzorem postawy obywatelskiej 
i wzorem honorowego obywatela miasta Gdańska. Poprosił wszystkich 
radnych o głosowanie za przyznaniem im honorowego obywatelstwa.  
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Radny ANDRZEJ SKIBA  
Przytoczył regulamin rady dot. punktu nadającego tytuł honorowego 
obywatela miasta Gdańska. Wspomniał o ruchu Solidarności,                                     
o wielu bezimiennych bohaterach Solidarności. Dodał, że wiele z tych ludzi 
walczących w czasie PRL, dzisiaj jest zapomnianych. Przypomniał 
propozycje dot. zwolnienia takich osób z opłat z komunikacji miejskiej, ale 
na tej sali nie znalazła się wystarczająca liczba głosów na taki skromny 
gest. Wspomniał o nadaniu w 2000 roku honorowego obywatelstwa 
działaczom wolnych związków zawodowych Wybrzeża i sygnatariuszom 
porozumień sierpniowych z 1980 roku. Przypomniał, że pierwszym 
małżeństwem, które otrzymało honorowe obywatelstwo, byli działacze 
Solidarności Andrzej i Joanna Gwiazda. Odniósł się również do dyskusji 
związanej z wnioskiem o nadanie honorowego obywatelstwa Krzysztofowi 
Wyszkowskiemu w 2017 roku. Powiedział o manifestacjach KODu,                   
w których brał udział jeden z kandydatów do tytułu honorowego obywatela. 
Odniósł się też do wniosku o nadania tytułu honorowego obywatela 
Lechowi Kaczyńskiemu. Dodał, że wykorzystuje się instytucję 
honorowego obywatelstwa na potrzeby bieżącej kampanii wyborczej a PiS 
nie poprze tych zgłoszonych projektów.  
 
PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Powiedział, że państwo Kiszkisowie są wzorcem kultury, której                              
w dzisiejszych czasach tak brakuje. Pokazują, jak operować słowem                    
w dzisiejszej debacie publicznej. Poprosił o milczenie nad postacią pana 
Wyszkowskiego, który w zeszłym roku w ohydny sposób obraził panią 
prezydent i jej rodzinę.  
 
Radna TERESA WASILEWSKA WICEPRZEWODNICZĄCA RMG 
Powiedziała, że umówili się radni w swoim klubie, że dzisiejszy dzień 
będzie dniem łagodności i wycieszenia. Dodała, że ani ona ani radny 
Skiba kandydatom na honorowego obywatela nie dorastają do pięt.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK  
Wspomniał, że państwo Kiszkis byli a pan Jerzy jest nadal członkiem 
kapituły, przyznającej medale św. Wojciecha i ks. Mściwoja.  
 
Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ  
Powiedział, że jest zniesmaczony przemówieniem radnego Skiby.  
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  
Powiedziała, że z przekonaniem i radością podpisała wnioski o nadanie 
państwu Kiszkis honorowego obywatelstwa. Dodała, że w tym roku jest 
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też 40 lecie strajku solidarnościowego. A miasto Gdańsk zasługuje na 
takich honorowych obywateli.  
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Opinia KKiP pozytywna. Poddała druk 
536 pod głosowanie. 
 
 
                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/507/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta 
Gdańska 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Poddała druk 537 pod głosowanie. Opinia KKiP pozytywna.  
 
 
                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/508/20 
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Rady Miasta Gdańska  

  
w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta 

Gdańska 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT  6 

UCHWAŁY 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska (druk 539); 

 

JOLANTA OSTASZEWSKA Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta                       

i Podatków 

Przedstawiła projekt wraz z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KSiB, KPGiM, KZP, KE, KRiPS, KZR, KSiT, KKiP opinie pozytywne, 

KSiŁP odstąpiła od głosowania. Głosów w dyskusji nie było, 

przewodnicząca poddała pod głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -  10 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/509/20 
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Rady Miasta Gdańska  

  
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2020 rok (druk 540); 

 

JOLANTA OSTASZEWSKA Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta                       

i Podatków 

Przedstawiła projekt wraz z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KSiB, KPGiM, KZP, KRiPS, KZR, KSiT, KKiP opinie pozytywne, KSiŁP                

i KE odstąpiły od głosowania. Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca 

poddała pod głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -  11 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/510/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2020 rok 
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z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 
"Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych" poprzez połączenie 
Centrum Obsługi Placówek Oświatowych nr 1 w Gdańsku i Zespołu 
Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół oraz nadania jej statutu                 
(druk 524 + autopoprawka); 

 

JOLANTA OSTASZEWSKA Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta                       

i Podatków 

Przedstawiła projekt wraz z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KE opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca 

poddała pod głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/511/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej "Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych" poprzez 
połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych nr 1 w 

Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół oraz 
nadania jej statutu                  

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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4) w sprawie ustanowienia Nagrody Prezydenta Miasta Gdańska                       
w Dziedzinie Kultury (druk 520); 

 

BARBARA FRYDRYCH Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  

Przedstawiła projekt wraz z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KKiP opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie było, przewodnicząca 

poddała pod głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/512/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie ustanowienia Nagrody Prezydenta Miasta Gdańska                       
w Dziedzinie Kultury 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

5) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 
jednostce samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej 
polityki kulturalnej Miasta (druk 534); 

 

BARBARA FRYDRYCH Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  

Przedstawiła projekt wraz z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KKiP, KSiB opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie było, 

przewodnicząca poddała pod głosowanie.  
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                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/513/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 
jednostce samorządu terytorialnego celem prowadzenia 

wspólnej polityki kulturalnej Miasta 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

 
6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Stare Przedmieście rejon Targu Maślanego i ulicy 
Lastadia w mieście Gdańsku (druk 502); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały druk 502 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu wpłynęło 10 uwag. Radni Miasta 

Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem uchwały 

przekazanym im drogą elektroniczną. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KZP opinia pozytywna.  

 

Radna TERESA WASILEWSKA Wiceprzewodnicząca RMG 

Spytała, czy jest w planach odtworzenie na Targu Maślanym fontanny 

Wintera.  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
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Odpowiedziała, że w projekcie planu jest taka możliwość. Została 

wskazana lokalizacja. Konserwator zabytków określi warunki, jak ta 

fontanna ma wyglądać.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Dodał, że miasto i GIWK jest gotowa aby realizować odtworzenie tej 

fontanny, natomiast konserwator uważa, że powinien zostać odtworzony 

cały plac, ale w międzyczasie powstało całe Podwale Przedmiejskie i jest 

problem z uzgodnieniami konserwatorskimi.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Na tym zakończono omawianie 

projektu w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Stare Przedmieście rejon Targu Maślanego i ulicy 

Lastadia w mieście Gdańsku. Przystąpiono do głosowania.       

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/514/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Stare Przedmieście rejon Targu Maślanego                       

i ulicy Lastadia w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulic Stanisława Wąsowicza                  
i Kaszubskiej w mieście Gdańsku (druk 530); 

 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
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Przedstawiła projekt uchwały druk 729 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu wpłynęło 11 uwag. Radni Miasta 

Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem uchwały 

przekazanym im drogą elektroniczną. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KZP opinia pozytywna.  

 

Radny ŁUKASZ BEJM 

Powiedział, że cieszy się, że ta inwestycja zostanie tam zrealizowana. 

Poprosił aby procedowanie tego planu stało się przyczynkiem do zmiany 

sytuacji parkingowej, która ma tam miejsce obecnie; teren jest 

rozjeżdżany, jest tam nielegalny parking a mieszkańcy mają problem                       

z przemieszczaniem się tam.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Powiedziała, że plan jest bardzo potrzebny społecznie. Spytała, ile miejsc 

w przedszkolu i żłobku tam będzie.  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Odpowiedziała, że docelowo powstaną 2 obiekty pod 4 oddziały.  

 

Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ  

Powiedział, że będzie głosował za przyjęciem planu, mimo możliwych 

problemów komunikacyjnych związanych z parkowaniem w tym obszarze.  

 

Radny KAROL WAŻNY 

Przyłączył się do apelu aby pochylić się nad problemem z parkingiem                    

w tym miejscu.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Na tym zakończono omawianie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulic Stanisława 

Wąsowicza i Kaszubskiej w mieście Gdańsku. Przystąpiono do 

głosowania: 

 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
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                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/515/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulic Stanisława 

Wąsowicza i Kaszubskiej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa - w rejonie zbiornika 
retencyjnego przy ulicy Koziorożca w mieście Gdańsku (druk 521); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.     

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KZP opinia pozytywna.  

 

Radny KAROL WAŻNY 

Poprosił o pochylenie się nad tym planem w kwestii związanych                             

z suburbanizacją, o nie zwiększanie intensywności zabudowy 

mieszkaniowej. Problemem jest dojazd do dzielnicy, przepustowość ulicy 

Spacerowej, korki na obwodnicy, obciążenie ulicy Wodnika, to codzienne 

problemy mieszkańców dzielnicy.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący RMG 

Spytał, jakie roszczenia będą przysługiwały właścicielowi w razie 

powiększenia zbiornika retencyjnego.  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
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Odpowiedziała, że będą przedstawiane koszty roszczeń właścicieli 

prywatnych związanych z wykupem około 2 ha na powiększenie zbiornika. 

Dziś na określenie tych kosztów jest jeszcze za wcześnie.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.    

 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/516/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa - w rejonie zbiornika 

retencyjnego przy ulicy Koziorożca w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Błonia Południe w rejonie ulicy 
Tama Pędzichowska i GPZ w mieście Gdańsku (druk 529); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.     

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KZP opinia pozytywna.  

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.    
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                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/517/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Błonia Południe w rejonie 

ulicy Tama Pędzichowska i GPZ w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia  miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Krakowiec - Górki Zachodnie                  
w rejonie  ulic Łowickiej i Łęczyckiej w mieście Gdańsku (druk 531); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.     

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KZP opinia pozytywna.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący RMG 

Powiedział, że jest to teren leśny, na którym istnieje już zabudowa, tereny 

te należą do gminy miasta Gdańska. Na komisji padłą propozycja, by 

zlokalizować tam TBSy.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.    
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                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/518/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia  miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Krakowiec - Górki 

Zachodnie  w rejonie  ulic Łowickiej i Łęczyckiej w mieście 
Gdańsku 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 

11) w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji 
przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości samorządowego 
zakładu budżetowego w Gdańsku  na 2020 rok (druk 541); 

 

PIOTR KRYSZEWSKI Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KSiB, KPGiM opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.    

 

 

                                                   za                                      -  28 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -   3 
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                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/519/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji 
przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości samorządowego 

zakładu budżetowego w Gdańsku  na 2020 rok 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

12) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wstrzymania likwidacji Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej 
Gdańsk Śródmieście zakład Budżetowy w likwidacji w Gdańsku,  
Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk Oliwa Zakład 
Budżetowy w likwidacji w Gdańsku, Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Mieszkaniowej Gdańsk - Wrzeszcz Zakład Budżetowy w likwidacji w 
Gdańsku, Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk – 
Nowy Port Zakład Budżetowy w likwidacji w Gdańsku oraz 
połączenia tych zakładów budżetowych i Zakładu Budżetowego 
Zarządu Nieruchomości Komunalnych w Gdańsku w jeden zakład 
budżetowy pod nazwą „Gdańskie Nieruchomości” (druk 544); 

 

PIOTR KRYSZEWSKI Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KPGiM opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała wniosek pod 

głosowanie.    
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                                                   za                                      -  31 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -   1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/520/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wstrzymania likwidacji Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Mieszkaniowej Gdańsk Śródmieście zakład Budżetowy w 
likwidacji w Gdańsku,  Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Mieszkaniowej Gdańsk Oliwa Zakład Budżetowy w likwidacji w 
Gdańsku, Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk 

- Wrzeszcz Zakład Budżetowy w likwidacji w Gdańsku, 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk – Nowy 

Port Zakład Budżetowy w likwidacji w Gdańsku oraz połączenia 
tych zakładów budżetowych i Zakładu Budżetowego Zarządu 

Nieruchomości Komunalnych w Gdańsku w jeden zakład 
budżetowy pod nazwą „Gdańskie Nieruchomości” 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 

13) w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2020 roku 
(druk 532); 

 

OLGA GOITOWSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 



31 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KSiŁP, KRiPS opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała wniosek pod 

głosowanie.    

 

 

                                                   za                                      -  28 
                                                   przeciw                             -    2 
                                                   wstrzymało się                 -   2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/521/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2020 

roku 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości gruntowej (druk 535); 

 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 
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KPGiM opinia pozytywna.  

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała wniosek pod 

głosowanie.    

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XX/522/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
 

15) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg 
publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta Gdańska na 
cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem 
i ochroną dróg (druk 542); 

 

MICHAŁ SZYMAŃSKI Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg                  

i Zieleni  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KPGiM opinia pozytywna.  
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Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała wniosek pod 

głosowanie.    

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XX/523/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego 

dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 
Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, 

remontem, utrzymaniem i ochroną dróg 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 
 

16) w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania i śródmiejskiej 
strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek i sposobu poboru opłat za 
postój pojazdów samochodowych w tych strefach                                                          
(druk 543 + autopoprawka); 

 
AGATA LEWANDOWSKA Gdański Zarząd Dróg i Zieleni  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KPGiM, KSiB opinia pozytywna.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  
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Przytoczył słowa z wpisu prezydenta Borawskiego: „chcemy uwolnić 

śródmieście od samochodów”. Dodał, że sami mieszkańcy zwracają 

uwagę że jest to koncepcja poniekąd słuszna, ale to władze miasta forsują 

budowę parkingów kubaturowych w śródmieściu. Spytał, czy coś się 

zmieniło w tej kwestii, czy nastąpiło odstąpienie od tych parkingów? Miały 

być one min. na Podwalu Staromiejskim. Żeby zachęcić mieszkańców do 

nieprzyjeżdżania w historyczne centrum miasta, muszą za tym iść istotne 

zmiany w komunikacji miejskiej. Wspomniał też o rowerze Mevo.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odpowiedział, że w Gdańsku jest prowadzona bardzo konsekwentna 

polityka związana ze śródmieściem, ruch jest uspokajany, odtwarzane są 

deptaki. Dodał, że ulica Szeroka ma mieć uspokojony ruch, niestety, od 

dłuższego czasu z wojewódzkim konserwatorem nie można uzgodnić tego 

projektu. Jeśli chodzi o parkingi kubaturowe, dzisiaj nie ma ostatecznego 

rozstrzygnięcia; one mają być buforami. Cel jest jeden, ochrona interesów 

mieszkańców śródmieścia.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący RMG 

Powiedział, że ta kwestia jest precyzyjnie opisana w SUMP, dokumencie, 

który zyskał rangę uchwały RMG.  Dokument ten jest cały czas 

ewaluowany przez KZR, ci, którzy są faktycznie zainteresowani, zaprosił 

na posiedzenia tej komisji. Dodał, że ta zmiana w kierunku śródmiejskiej 

strefy to zmiana w dobrym kierunku. Cieszy go deklaracja prezydenta 

Grzelaka. Dodał, że stawka w tej strefie nie jest wygórowana, w innych 

miastach zdecydowano się na odważniejsze.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Dodała, że w planie jest kolejna ewaluacja SUMP w marcu. Spytała                        

i poprosiła o uszczelnienie systemu strefy płatnego parkowania w rejonie 

uniwersytetu medycznego.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odpowiedział, że prace w tym zakresie trwają. Na pewno wyzwań na tym 

terenie jest dużo.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Powiedział, że w jego odczuciu problem polega na pewnej konsekwencji 

albo braku konsekwencji w podejmowaniu działań. Zgodził się z tym, że    

w Gdańsku generalnie powinno się stawiać na komunikację miejską. 

Dodał, że te działania miasta są pojedynczymi elementami, które trudno 
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wziąć w konsekwentną całość. Dodał, że jego zdaniem nakładaniu 

wyższych opłat nie idzie na tyle szybkie polepszanie oferty komunikacji 

miejskiej. Wspomniał też o rowerze Mevo. Jego zdaniem powinna 

priorytetem być komunikacja miejska, powszechnie dostępna,                               

z regularnymi kursami.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Wspomniał o bilecie wspólnym za 99 zł i wspólnego metropolitalnego 

biletu za 150 zł. To jest radykalna zmiana, jeśli chodzi o ułatwienia 

komunikacyjne w tym mieście.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Powiedział, że podpisuje się pod słowami radnego Skarbka i radnej 

Golędzinowskiej. Podziękował za głosy mieszkańców dot. Uwzględnienia 

stawki zerowej dla motocykli. Idealną sytuacją byłoby, gdyby jak najwięcej 

osób zrezygnowało z samochodów i przesiadło się na komunikację 

miejską czy rowery.  

 

Radny KAZMIERZ KORALEWSKI  

Powiedział, że problem z parkowaniem w Gdańsku pojawił się, gdy 

zaczęto wprowadzać strefy płatnego parkowania. Taki jest trend, że jak 

się w jednym miejscu zrobi strefę, to poza strefę wypycha to pojazdy, 

następni mieszkańcy chcą takiej strefy.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odpowiedział, że liczba samochodów na 1000 mieszkańców w Gdańsku 

jest około 560, a w Berlinie, który jest na pewno miastem na pewno 

zamożniejszym, 333. Strefy płatnego parkowania powstają dlatego, że 

przestrzeń jest ograniczona, Gdańsk nie zwiększa się, a  zwiększa się            

liczba samochodów. Celem stref płatnego parkowania jest wymuszenie 

rotacji i sprawienie by dzielić się przestrzenią, która w miastach jest 

ograniczona.  

 

Radny KRYSTIAN KŁOS  

Wspomniał o procedowaniu 3 lata przez Regionalną Dyrekcję Ochrony 

Środowiska trasę, która miałaby połączyć górny taras z Wrzeszczem. Do 

tego decyzja zostanie zapewne oprotestowana, dalsze formalności zajmą 

czas. Dodał, że np. Amsterdam planuje likwidację w centrum 10 000 

miejsc parkingowych. To pokazuje, w jakim kierunku idzie Europa.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  
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Wspomniał o testach wykonywanych w Warszawie a które dot. 

samochodu, który efektywniej informował o tym, czy dane samochody 

opłaciły swój postój w strefie płatnego parkowania czy nie. Spytał, czy 

miasto Gdańsk też jest zainteresowane takim pomysłem.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odpowiedział, że miasto konsultuje się w tej sprawie z Warszawą, ten 

model na pewno będzie analizowany.  

 

Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI  

Podziękował za projekt tej uchwały. Wpisuje się ona w mądrą i rozsądną 

politykę komunikacyjną miasta. Wspomniał też o intensywnym rozwoju 

ścieżek rowerowych. Dodał, że jest to uchwała korzystna dla wszystkich 

mieszkańców Gdańska.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący RMG 

Zaapelował o podjęcie szerszej współpracy w tym zakresie.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Wspomniała o potrzebie zmiany mentalności mieszkańców w kwestii 

korzystania z samochodów. Spytała, czy takie śródmiejskie strefy będą               

w dzielnicach, tych powyżej 100 tys. mieszkańców.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odpowiedział, że miasta dopiero poznają tą ustawę, i wdrażana jest ona 

w śródmieściach miast. Dodał, że istnieje interpretacja dająca możliwość 

wykorzystać ją do śródmieść dzielnic. Zaproponował przyjrzeć się, jak 

funkcjonuje śródmiejska strefa, jakie będą doświadczenia. Ale zawsze 

będzie to konsultowane w Gdańsku z radami dzielnic.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący RMG 

Odpowiedział, zgodnie z zapisami ustawy, że „śródmiejską strefę 

parkowania ustala się na obszarach zgrupowania intensywnej zabudowy 

funkcjonalnego śródmieścia, które stanowi faktycznie centrum miasta lub 

dzielnicy w mieście o ludności powyżej 100 tys. mieszkańców, jeśli są 

spełnione warunki”. Dodał, że pewnie trzeba będzie poczekać do 

orzeczeń wojewódzkich lub naczelnych sądów administracyjnych, jak one 

interpretują te przepisy.  

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała wniosek pod 

głosowanie.    
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                                                   za                                      -  22 
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/524/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania i śródmiejskiej 
strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek i sposobu poboru opłat 

za postój pojazdów samochodowych w tych strefach                                                           
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
 

17) w sprawie nadania nazwy Park Ferberów (druk 527); 
 

BOGUMIŁ KOCZOT Dyrektor Wydziały Geodezji 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KKiP opinia pozytywna.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Podziękował za tą inicjatywę, zwłaszcza radnym dzielnicowym.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Podziękował pani prezydent i przedstawicielom UM, że ta inicjatywa 

radnych dzielnicowych została uwzględniona.  
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Radny LECH WAŁĘSA 

Pogratulował radzie dzielnicy, że bardzo prężnie działa.  

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/525/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie nadania nazwy Park Ferberów 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 

 

18) w sprawie nadania nazwy Skwer im. Stefana Eleka                                                
(druk 528); 

 

BOGUMIŁ KOCZOT Dyrektor Wydziały Geodezji 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KKiP opinia pozytywna.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA 

Bardzo podziękowała za tą inicjatywę. Dodała, że bardzo się cieszy, że 

dzisiaj będzie okazja uhonorować tą wybitna postać.   
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                                                   za                                      -  30 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/526/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie nadania nazwy Skwer im. Stefana Eleka                                                 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
 

19) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk - Sopot spółka                                         
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku                                           
(druk 523); 

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KPGiM opinia pozytywna.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 

Powiedział, że na komisji pytał, nie uzyskał odpowiedzi, więc spyta tutaj, 

na czym opierają się decyzje o inwestycjach, które dotyczą np. hali Ergo 

Areny? 

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

Odpowiedział, że są to analizy, wyliczenia, kosztorysy zarządu spółki, 

który na co dzień mierzy się z zużywaniem się instalacji, oprogramowań, 
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są to inwestycje odtworzeniowe. W przypadku Ergo Areny i stadionu te 

inwestycje trzeba będzie ponosić aby utrzymać operacyjność tych 

obiektów i żeby cały czas mogły przyciągać imprezy. Są to analizy 

zarządu.   

 

                                                   za                                      -  23 
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -  10 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/527/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk - Sopot spółka                                         
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku                                            

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
 
 

19A) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 10 – letniej dzierżawy 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miasta Gdańska               
w trybie bezprzetargowym (druk 546);        
 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KPGiM opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała wniosek pod 

głosowanie.    



41 
 

 

                                                   za                                      -  27 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/528/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 10 – letniej dzierżawy 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miasta 

Gdańska w trybie bezprzetargowym 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 

 

20) w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy ustanowienia 
odpłatnego użytkowania nieruchomości (druk 538); 

 

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KPGiM opinia pozytywna, KSiB odstąpiła od opiniowania.  

 

Radny KRYSTIAN KŁOS  

Wytłumaczył, dlaczego KSiB odstąpiła od opiniowania, otóż pojawiły się 

uwagi rady dzielnicy Strzyża, mieli za mało czasu na odniesienie się do tej 

propozycji. W ramach inwestycji WSB planuje rozwój kampusu, poprzez 

budowę nowego budynku i podziemnego parkingu. Dodał, że pojawiają 
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się sygnały, że szkoła w pewnym stopniu robi się uciążliwa dla 

mieszkańców, chodzi o parkujące w dzielnicy samochody. Na komisji 

padłą deklaracja, że być może ten druk zostanie zdjęty i wprowadzony na 

kolejną sesję, tak, żeby rada dzielnicy mogła się z nim dogłębniej 

zapoznać.  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

Wspomniał o interpretacji jednego z art. Statutu rad dzielnic, 

uprawniającego radę dzielnicy do opiniowania każdego projektu, który 

dotyczy rady dzielnicy, to jest podejście bardzo szerokie. Chodzi                          

o kwestię, czy takie podejście nie sparaliżowałoby pracy rady i urzędu, 

zanim rada dzielnicy się wypowie. Mają one 30 dni, żeby się wypowiedzieć 

w każdej sprawie, która dotyczy dzielnicy.  

 

Powiedziała, że WSB funkcjonuje w tym miejscu od wielu lat, nie jest tu 

wprowadzany żaden nowy podmiot i rada dzielnicy ma możliwości, żeby 

z WSB rozmawiać teraz czy za jakiś czas. Niezależnie od tego, czy ta 

uchwała zostanie podjęta czy nie. Zachęciła radę dzielnicy do rozmów ze 

szkołą i wskazania, co mieszkańców najbardziej boli.   

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Spytał, czy prezydent Aleksandrowicz jest w stanie odnieść się do 

zastrzeżeń rady dzielnicy?  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

Odpowiedział, że te rozmowy między radą dzielnicy a szkołą i tak będą 

jeszcze trwały długo, rada dzielnicy będzie się mogła włączyć w proces 

uzyskiwania pozwoleń na budowę, cały proces inwestycyjny. Jeśli 

wydłuży się proces procedowania o miesiąc, pewnie WSB będzie musiała 

się na to zgodzić, poczekać ten miesiąc czasu.  

 

Radny KAROL WAŻNY  

Powiedział, że mieszkańcy oczekują by byli informowani o różnych 

zamierzeniach jednostek miejskich. Liczy na to, że uda się wpracować 

jakiś kompromis w ramach komisji ds. reformy rad dzielnic.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Dodała, że rzeczywiście w weekendy Strzyża jest rozjeżdżana przez 

studentów. Powiedziała, że pewne prace w tym temacie zostały już 

wykonane w zeszłej kadencji: postawiono paliki, posiano nową trawę. 

Dodała, że może należy po prostu wystawiać mandaty kierowcom, którzy 
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rozjeżdżają dzielnicę. Zauważyła, że czym innym jest sama uchwała                   

a czym innym problemy mieszkańców. Powinno się iść do przodu                      

z uchwałą i pochylić się nad problemami dzielnicy po prostu. A parking                     

w inwestycji WSB może rozwiązać nawet kwestię rozjeżdżania dzielnicy.   

 

Radny ROMUALD PLEWA  

Złożył wniosek formalny o odesłanie projektu do komisji.  

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie: 

 

                                                   za                                      -  12 
                                                   przeciw                             - 16 
                                                   wstrzymało się                 -   4 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Wniosek nie został uwzględniony.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA   

Powiedziała, że na poniedziałkowej KSiB była informacja, że rada 

dzielnicy została poinformowana, ale przewodniczący zarządu stwierdził, 

że została poinformowana z tak małym wyprzedzeniem, że nawet nie 

podejmie próby zwołania sesji rady dzielnicy. W toku posiedzenia komisji 

sam zdradził, że jest przeciwny tej inwestycji. Więc za miesiąc ta opinia 

rady dzielnicy byłaby negatywna.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Powiedziała że rada dzielnicy otrzymała ten druk 17 lutego, wszystkie 

projekty uchwał, które wpływają do rady miasta, są w tym samym czasie 

wysyłane do radnych wszystkich rad dzielnic.  

 

Radny KAROL RABENDA  

Powiedział, że problemy z parkowaniem na Strzyży zaczęły się nie od 

czasu funkcjonowania szkoły, choć to się nałożyło,  ale z tego powodu, że 

miasto zlikwidowało mnóstwo miejsc parkingowych i wprowadziło strefy 

parkowania nieopodal, co wepchnęło samochody w dzielnicę. Spytał, jak 

duży będzie ten parking podziemny szkoły?  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
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Odpowiedział, że tak szczegółowych informacji nie ma, dodał, że nie 

oczekiwałby, że ten parking w pełni rozwiąże problem mieszkańców 

Strzyży z parkowaniem studentów w okresie weekendów.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Poprosił straż miejską o zintensyfikowanie działań na tym terenie, 

zwłaszcza w weekendy. Dodał, że należy skupić się na rozwiązaniu 

konkretnego problemu.  

 

Radny KAROL WAŻNY  

Podał przykład Biura Rozwoju Gdańska, które projekty planów                             

o przystąpieniu czy uchwaleniu wysyła do rad dzielnic z dużym 

wyprzedzeniem, zanim radni miejscy je otrzymają.  

 

Radny ROMUALD PLEWA  

Poprosił aby z miesięcznym wyprzedzeniem wysyłać do rad dzielnic takie 

informacje, by zdążyła się zaznajomić.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MALAK  

Wspomniał, że już trzy rady dzielnic podjęły uchwały zawierające apel do 

władz miasta o gruntowną reformę straży miejskiej, min. Śródmieście, 

Wrzeszcz Dolny, Wrzeszcz Górny, inne rady również zamierzają takie 

uchwały w najbliższym czasie podjąć.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.   

                                                   za                                      -  29 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   4 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/529/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy 
ustanowienia odpłatnego użytkowania nieruchomości 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
 

 

21) w sprawie nadania Regulaminu Straży Miejskiej w Gdańsku                 
(druk 533); 

 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KSiŁP opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.   

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/530/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie nadania Regulaminu Straży Miejskiej w Gdańsku                  
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
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21A) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania 
dotacji celowych na zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką 
wodną” (druk 547); 
 

MACIEJ LOREK Dyrektor Wydziału Środowiska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KPGiM, KZR opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.   

 

                                                   za                                      -  30 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/531/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Regulaminu 
udzielania dotacji celowych na zadania związane z ochroną 

środowiska i gospodarką wodną” 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
 

ANDRZEJ ELEK syn Stefana Eleka  

Podziękował za uhonorowanie swojego ojca przyznaniem jego imienia 

skwerowi, przy którym mieszkał ponad 60 lat przy Grunwaldzkiej 529                 

w Oliwie. Dodał, że jego ojciec to postać niezwykła, choć nie z pierwszych 

stron gazet. Jest on symbolem przyjaźni polsko-węgierskiej.  
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22)  w sprawie przyjęcia na terenie miasta Gdańska Karty Praw Osób 

Bezdomnych (druk 522); 
 

MAŁGORZATA NIEMKIEWICZ Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie  

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KRiPS opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.   

 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/532/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przyjęcia na terenie miasta Gdańska Karty Praw 
Osób Bezdomnych 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
 

23) w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom 
zastępczym zawodowym i prowadzącym rodzinne domy dziecka    
(druk 525 + autopoprawka); 
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MAŁGORZATA NIEMKIEWICZ Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie  

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KRiPS, KSiB opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.   

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/533/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom 
zastępczym zawodowym i prowadzącym rodzinne domy 

dziecka     
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
 

24) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania                               
i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miasta Gdańska dla 
przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół oraz 
placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby 
prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby 
fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania (druk 526); 
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GRZEGORZ KRYGER Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KSiB, KE opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.   

 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/534/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania                               
i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miasta Gdańska dla 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół 
oraz placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych 

przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu 
terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania                                 
i wykorzystania 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 



50 
 

25) w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających ławników 
(druk 545);     

 

BOGDAN OLESZEK Przewodniczący K. Samorządu i Ładu 

Publicznego 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący RMG 

Wspomniał o funkcji ławnika, powiedział, że chętnych do pełnienia tej 

funkcji jest mniej niż potrzeba. Zaapelował o zgłaszanie się kandydatów 

na ławników. Dodał, że jest to bardzo ważna instytucja.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.   

 

                                                   za                                      -  33 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/535/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających ławników 
 

z dnia 27 lutego 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
 

26) w sprawie rozpatrzenia wniosku o nowelizację Uchwały Rady 
Miasta Gdańska  nr XLVIII/1465/18 (druk 548);   

 

Radny ANDRZEJ SKIBA Przewodniczący K. Skarg, Wniosków                       

i Petycji 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  
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Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.   

 

                                                   za                                      -  22 
                                                   przeciw                             -   4 
                                                   wstrzymało się                 -   7 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

Uchwałę Nr XX/536/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie rozpatrzenia wniosku o nowelizację Uchwały Rady 
Miasta Gdańska  nr XLVIII/1465/18 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 
 

27) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku (druk 549);  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA Przewodniczący K. Skarg, Wniosków                       

i Petycji 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.   

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   1 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XX/537/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
   

w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 

28) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Szkoły Podstawowej                 
nr 46 w Gdańsku (druk 550);    

 

Radny ANDRZEJ SKIBA Przewodniczący K. Skarg, Wniosków                       

i Petycji 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna BARBARA IMIANOWSKA  

Powiedziała, że szkołą znajduje się w jej okręgu wyborczym i że pani 

pisząca skargę to jest poważny problem dla szkoły, przez jej zachowanie 

kolejnych nauczycieli pozbawia się klasę. Spytała, czy jest możliwe jakieś 

wyjaśnienie tych nauczycieli, rodziców. Dodała, że ww. sytuacja trwa 5 lat. 

Wspomniała, że szkołą jest bardzo dobra, z dobrymi nauczycielami. Ale 

nauczyciele sami nie mogą sobie poradzić z tą osobą, która stanowi 

zagrożenie w relacjach z rodzicami, przede wszystkim zakłóca pracę 

nauczycielom i zakłóca pracę tej placówce. Zachęciła radnych do 

głosowania przeciw tej uchwale.  

 

Radna KAMILA BŁASZCZYK  

Nawiązując do wypowiedzi radnej, powiedziała, że należałoby tu 

zachować pewną powściągliwość w wypowiedzi. Wyjaśniła, że uchwała 

nie dotyczy pani, która wniosła skargę, dotyczy ona sytuacji opisanej                         

w skardze. Mowa jest o jednej sytuacji, która miała miejsce i skardze 

złożonej przez tą panią. Jeśli wyrządza ona komuś krzywdę, to są 

odpowiednie miejsca, gdzie można to zgłosić, żeby nie było dalej takich 

sytuacji.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  
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Ufa, że K. skarg, wniosków i petycji dokładnie zapoznała się z tą sprawą. 

Jeśli ktokolwiek czuje się dotknięty przez tą osobę, przysługują 

odpowiednie środki ochrony prawnej.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Powiedziała, że rozumie, że w tej uchwale ani nie jest oceniane 

zachowanie tej pani ani ogólne stosunki panujące w szkole, oceniana jest 

jedna sytuacja, w której upubliczniony został list skierowany do tej pani                   

i tylko tego dotyczy ta uchwała. Jeśli radni mają wątpliwości i uważają, że 

należy spróbować pomóc szkole, rozwiązać rzeczywisty problem, który 

tam istnieje, to uważa, że powinno się o zrobić poza tą uchwałą.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Dodał, że na komisji radni zapoznali się z obszernym materiałem, na 

komisji obecny był też przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, który 

także przedstawił spojrzenie. Zasugerował spytanie prezydenta 

Kowalczuka o to, jaki wpływ na ocenę dyrektora, jego późniejszego 

rozwoju zawodowego będzie miało przyjęcie tej uchwały, w której skarga 

jest za zasadną uznana.  

 

PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odpowiedział, że jeśli uchwała zostanie przyjęta, skieruje tą sprawę do 

komisji dyscyplinarnej przy wojewodzie.  

 

Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący RMG 

Odpowiedział, że był wiele lat członkiem komisji dyscyplinarnej. Dodał, że 

najniższa kara jest związana z pozbawieniem funkcji dyrektora. 

Zaproponował, żeby ten projekt uchwały wrócił do komisji, żeby                            

w określonym czasie kurator oświaty swoich wizytatorów wysłał,                             

w związku z tym, że tam chodzi o kwestie pracy rady pedagogicznej. 

Postawił wniosek formalny o cofnięcie do komisji.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Poprosił aby przed głosowaniem do wniosku odniósł się przewodniczący 

komisji radny Skiba.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Spytała, kto miałby wnioskować o kontrolę z kuratorium, jaka jest 

procedura.   
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Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący RMG 

Odpowiedział, że jego zdaniem wystarczającym jest, jeśli wyjdzie z K. ds. 

Skarg, Wniosków i Petycji. Dlatego uważa, że kurator powinien opinię 

przedłożyć ze swojej kontroli. 

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Opowiedział, że do tej sprawy komisja podeszła tak samo, jak do innych 

spraw. Zapoznała się z obszerną dokumentacją dotyczącą tej sprawy, 

zaproszony był też przedstawiciel miasta Gdańska. Dodał, że od czasu 

posiedzenia komisji w zeszłym tygodniu, pojawiły się nowe informacje                 

w tej sprawie. Powiedział, że może warto poczekać miesiąc, w połowie 

marca komisja ponownie się zbierze i może byłoby dobrym rozwiązaniem 

dzisiaj odesłać ten projekt do komisji. Jeśli wpłyną nowe informacje, które 

pozwolą szerzej spojrzeć na tą sprawę, to tak komisja uczyni, jeśli takie 

informacje nie wpłyną, też będzie łatwiej podjąć decyzję.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Spytał co się może pojawić nowego, jeśli zostanie to odesłane do komisji, 

nie w kontekście całokształtu, tylko tej skargi.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Powiedział, że być może komisja mogłaby spojrzeć na tę sprawę szerzej, 

jeżeli przyjęłaby zaproszenie na komisję osoba z kuratorium.  

 

Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI 

Powiedział, że nikt nie chce by ta kara była zbyt surowa za to przewinienie, 

bo sytuacja jest znana i być może dyrektor podjął ten błąd w dużym 

stresie. Spytał prezydenta Kowalczuka, gdyby uchwała została podjęta, 

czy byłoby możliwe pouczenie organu prowadzącego z tytułu nadzoru 

służbowego, nie kierowanie tego do komisji dyscyplinarnej, co wiązałoby 

się ze zbyt surową i nieadekwatną karą.  

 

PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odpowiedział, że po otrzymaniu podjętej uchwały, która będzie do 

wykonania przez Prezydenta Miasta Gdańska, nie może nie skierować 

tego do komisji dyscyplinarnej. Prezydent nie może ukarać takiego 

dyrektora jako organ. To musi rozstrzygnąć specjalna komisja, są później 

jeszcze dwa tryby odwoławcze, to jest komisja przy wojewodzie, potem 

przy ministerstwie.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Zauważyła, że może ta komisja byłaby lepszym miejscem do 

przeprowadzenia całego dochodzenia, kto ma rację.  

 

Przeprowadziła głosowanie za odesłaniem druku do komisji:  

 

                                                   za                                      -  15 
                                                   przeciw                             -  13 
                                                   wstrzymało się                 -   5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwała została odesłana do K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

29) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie dyrektora Gdańskiego 
Zarządu Dróg i Zieleni (druk 551);    

 

Radny ANDRZEJ SKIBA Przewodniczący K. Skarg, Wniosków                       

i Petycji 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.   

 

                                                   za                                      -  32 
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Uchwałę Nr XX/538/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie dyrektora 
Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni 

 
z dnia 27 lutego 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 
 

PUNKT  5 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 

Radna JOANNA CABAJ  

Poprosiła o odpowiedź na interpelację, którą złożyła na początku stycznia 

dot. nagrody księżnej Asturii, zadała tam 4 krótkie pytania. Dodała, że 

dostała odpowiedź, że termin przesunie się do 31 stycznia, potem 

ponownie przesunięto termin na 7 lutego, dzisiaj jest 27 lutego, 

odpowiedzi nadal nie ma. Spytała, jak ma rozumieć brak odpowiedzi na tą 

interpelację.   

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Odpowiedziała, że zostanie to sprawdzone.   

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Zachęcił do uczestniczenia w pogrzebie Dawida Krupeja w togach.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Poinformowała, że msza pogrzebowa odbędzie się o godz. 12.30 w parafii 

Najświętszego Serca Jezusowego w Słupsku, wystawienie w kaplicy na 

starym cmentarzu w Słupsku o godz. 13.30 i wyprowadzenie z kaplicy na 

miejsce spoczynku o godz. 14.00. Dla tych, którzy nie będą mogli być              

w Słupsku, a będą chcieli pożegnać Dawida, zostanie odprawiona jutro 

msza św. o 18.30 w kościele św. Brygidy.  

 

Radna JOANNA CABAJ  

Dodała, że 21 marca, w dniu, kiedy przypadałyby urodziny Dawida, jego 

znajomi, przyjaciele zamówili mszę świętą o godz. 18.00 w Straszynie               

w kościele św. Jacka.  
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 PUNKT   6 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Zamknęła obrady sesji.  

 

Obrady zakończono o godzinie 13:45. 

 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

 

   
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
starszy inspektor BRMG  
Anna Ferlin 
 

 


